
U N I V E R S I T E T E T  I  B E R G E N

Protokoll (2022/18847) fra møte i Arbeidsmiljøutvalget 16.02.2023. Møtet ble holdt i 

Museplassen 1 og varte fra kl. 12:00 - 15:00.  

Til stede fra Arbeidsmiljøutvalget: 

HR-direktør Sonja Irene Dyrkorn (nestleder t.o.m. sak 2/23), tillitsvalgt Parat Linda Emdal 
(leder f.o.m. sak 3/23), rektor Margareth Hagen, fung. universitetsdirektør Tore Tungodden 
(vara) (sak 3/23-9/23, og f.o.m. sak 14/23), økonomidirektør Per Arne Foshaug (settevara) 
(sak 10/23-13/23), dekan Per Bakke, underdirektør Sissel Hermansen Smørdal 
(settevara), universitetets hovedverneombud June Vibecke Knudtsen Indrevik, tillitsvalgt 
Akademikerne Jan Georg Tangenes, tillitsvalgt Forskerforbundet Steinar Vagstad (vara), 
tillitsvalgt NTL Jørgen Melve, kontorsjef Bente Nilsen Hordvik, seniorrådgiver Bente-Lise P. 
Lillebø, studentombud Karsten Olav Aarestrup, student Alexander Pettersen Fredheim 

Fra administrasjonen: 

Seniorrådgiver Runa Jakhelln, underdirektør Britt-Karin Muri (sak 6/23), seniorrådgiver Ove 

Botnevik (sak 18/23), seniorrådgiver Ann-Mari Hilmen (sak 18/23)  



U N I V E R S I T E T E T  I  B E R G E N

Godkjenning og innkalling av saksliste. 
Innkalling og saksliste ble godkjent. 

1/23 Godkjenning av referat fra møtet 17.11.22 

Sak nr. 2022/4168 

Vedtak: 

Referat fra møtet 17.11.22 ble godkjent. 

2/23 Kontinuering av AMU 2023 

Sak nr.2022/18847 

HR-direktør Sonja Irene Dyrkorn redegjorde for saken. 

Vedtak: 

I 2023 blir AMU ledet av arbeidstakersiden ved Parat/seniorrådgiver Linda Emdal. Nestleder 

er universitetet hovedverneombud/seniorrådgiver June-Vibecke Knudtsen Indrevik. 

3/23 Årsrapport 2022 - Arbeidsmiljøutvalget 

Sak nr. 2012/4460 

HR-direktør Sonja Irene Dyrkorn redegjorde for saken. 

Kommentar:  

AMU sine saksdokumenter er publisert på Ansatte-sidene, men kan gjøres bedre kjent i 

organisasjonen. 

Vedtak: 

Arbeidsmiljøutvalget vedtar årsrapporten fra Arbeidsmiljøutvalget 2022 

4/23 Årsrapport 2022 – Bedriftshelsetjenester 

Sak nr. 2012/4460 

Kontorsjef Bente Hordvik redegjorde for saken. 

Kommentar: 

Selv om de ordinære driftsoppgavene har hatt en økning i 2022 har BHT i dag en 

tilfredsstillende kapasitet. 

Vedtak: 

Arbeidsmiljøutvalget tar Årsrapport 2022 – Bedriftshelsetjenester til orientering 

5/23 Årsplan 2023 – Bedriftshelsetjenester 

Sak nr. 2017/14403 

Kontorsjef Bente Hordvik orienterte om overordnete satsingsområder. Revidert regelverk for 

bedriftshelsetjenester gjeldende fra 2023 tydeliggjør ordningens formål som et forebyggende 

arbeidsmiljøtiltak. Arbeidet i bedriftshelsetjenesten skal være rettet mot risikoforhold i 

virksomheten som har betydning for arbeidshelse. UiBs BHT har behov for bedre oversikt og 

tettere tilknytning til dette arbeidet. 

Kommentar: 

AMU støtter bruk av etablerte strukturer og arenaer i dette arbeidet. Ansvaret for det 

forbyggende arbeidet knyttet til arbeidshelse ligger primært i arbeidsgiverlinjen.  

Vedtak: 

1. AMU vedtar utkast til Årsplan 2023 – Bedriftshelsetjenester.



 side 2 av 5 

 

 

 

   

 

2. AMU ber HR-avdelingen i samarbeid med Bedriftshelsetjenesten se nærmere på hvordan 

arbeidet kan bedres fremover for å imøtekomme endringene i regelverk for 

bedriftshelsetjenesten, og å legge dette frem for behandling i neste AMU-møte. 

 

6/23 Årsrapport 2022 – Akanutvalget 

Sak nr. 2019/5164 

Underdirektør Britt-Karin Muri redegjorde for saken. UiB hadde ingen innmeldte akan-saker i 

2022. Dette er bekymringsfullt med tanke på UiBs størrelse. Rus- og spillavhengighet er et 

vanskelig og skjult problem. Akan-utvalget skal for 2023 lage en arbeidsplan for utvalget.  

Kommentar: 

Det er viktig at akan-problematikk tas opp i arbeidsgiverlinjen for økt innsikt og praktisk hjelp 

med metoder og verktøy.   

Vedtak: 

Arbeidsmiljøutvalget tar Årsrapport 2022 fra Akan-utvalget til orientering. 

 

7/23 Årsrapport 2022 - Hovedverneombudenes aktivitet 

Sak nr. 2018/5076 

Universitetets hovedverneombud June Vibecke Knudtsen Indrevik redegjorde for saken. 

Vernetjenesten har i 2022 særlig merket seg at stramme økonomiske vilkår har en 

innvirkning på arbeidsmiljøet ved enheter. Det samme har innføring av nye it-systemer. 

Samarbeidet med ledelsen har en positiv retning. 

Kommentar: 

Vernetjenesten arbeider godt og systematisk.  

Orienteringssak: 

Arbeidsmiljøutvalget tar saken til orientering. 

 

8/23 Verneombudsvalget for funksjonsperiode 2023-2024 

Sak nr. 2022/8140 

HR-direktør Sonja Irene Dyrkorn redegjorde for saken. 

Kommentar: 

Det er fortsatt mange utpekte verneombud. En tidligere lokal igangsetting av valget hos 

linjeledelsen kan muligens redusere dette noe.  

Orienteringssak: 

Arbeidsmiljøutvalget tar saken til orientering. 

 

9/23 Sykefravær ved Universitetet i Bergen 2022 – rapport 

Sak nr. 2017/14402 

HR-direktør Sonja Irene Dyrkorn redegjorde for saken. 

Kommentar: 

• Rapporten lener seg for lite på nasjonalt forskningsfelt på sykefravær og mangler 

sammenligningsgrunnlag, for eksempel i henhold til sesongjustering, og i forhold til 

sammenlignbare virksomheter som Universitetet i Oslo.  

• Oversikten over stillingskategorier i rapporten er mangelfull. 

• Rapporten bør også inneholde data knyttet til kjønn. 

• Insentivene for ansatte for å rapportere inn sykefravær er også en faktor; stipendiatene 

får forlenget periode om de er sykemeldte, det får ikke postdoktorene.  

• HR-avdelingen vil videreutvikle rapporten. 

Orienteringssak: 
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Arbeidsmiljøutvalget tar saken til orientering. 

10/23 Videre arbeid med inkluderende arbeidsliv 

Sak nr. 2017/14402 

HR-direktør Sonja Irene Dyrkorn redegjorde for saken. 

Kommentar: 

• Utvidet mandat og ressurser til Serviceteamet for fravær og foreldrepermisjoner ble

etterspurt.

• Det bør informeres tydelig om UiBs nye organisering.

• Om ny organisering ikke fungerer tilfredsstillende kan AMU gjeninnsette IA-utvalget.

Vedtak:

AMU tar informasjon om IA-arbeidet i 2022 til orientering. AMU legger ned IA-utvalget og

innarbeider IA-tiltak i den nye HMS-handlingsplanen.

11/23 Handlingsplan for helse, miljø og sikkerhet 

Sak nr. 2023/2128 

HR-direktør Sonja Irene Dyrkorn redegjorde for saken. 

Kommentar: 

• AMU støtter forslag om HMS-handlingsplanperioden 2023-2026, bruk av dagens

malverk, og fremdriftsplan.

• AMU støtter de foreslåtte hovedområdene.

• Det er enighet om foreslåtte relasjon til andre handlingsplaner. Handlingsplan for

inkluderende arbeidsmiljø og Handlingsplan for rusforebyggende arbeid utgår som egne

handlingsplaner, og enkelte tiltak fra disse skal inngå i ny HMS-handlingsplan.

• Arbeidsgivers bruk av BHT må tydeliggjøres

• HMS-årsrapportering for 2022 blir viktig bakgrunnsmateriale

Drøftingssak:

En første skisse til HMS-handlingsplan legges fram til behandling i neste AMU-møte.

12/23 Revidering av Retningslinje for årlig kontroll av avtrekkskap 

Sak nr. 2007/10759 

Seniorrådgiver Bente-Lise Lillebø redegjorde for saken. 

Orienteringssak: 

Arbeidsmiljøutvalget tar saken til orientering. 

13/23 Kartlegging av inneklima, undervisningsrom, Fakultet for kunst, musikk og 

design 

Sak nr. 2017/15293 

Seniorrådgiver Bente-Lise Lillebø redegjorde for saken. 

Orienteringssak: 

Arbeidsmiljøutvalget tar saken til orientering. 

14/23 Kartlegging av allergen, Vivariet, Klinisk institutt 1 

Sak nr. 2018/11137 

Seniorrådgiver Bente-Lise Lillebø redegjorde for saken. 

Kommentar: 
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AMU anbefaler at det gjøres kartlegginger oftere enn pr. i dag, samt at når det gjøres 

kartlegginger er det hensiktsmessig at målingene utføres et par ganger etter hverandre med 

kortere mellomrom. 

Orienteringssak: 

Arbeidsmiljøutvalget tar saken til orientering. 

15/23 Kartlegging av temperatur, Det juridiske fakultet 

Sak nr. 2017/15783 

Seniorrådgiver Bente-Lise Lillebø redegjorde for saken. 

Orienteringssak: 

Arbeidsmiljøutvalget tar saken til orientering. 

16/23 HMS-avvik 

Sak nr. 2017/14394 

Seniorrådgiver Bente-Lise Lillebø redegjorde for saken. Det er enkelte HMS-avvik som kun 

er registrerte i systemet uten tildelt operatør.  

Kommentar:  

• Melding av HMS-avvik inngår i UiBs systematiske HMS-arbeid, deriblant at korrigerende 
og forebyggende tiltak vurderes, risikovurderes, dokumenteres og iverksettes, legges 
fram for styrende og rådgivende organ, og bidrar til organisasjonslæring. Det er viktig at 
behov for kontroll og rapportering gjøres hensiktsmessig og på riktig nivå.

• AMU ønsker informasjon om hvilke tiltak Institutt for klinisk odontologi gjør for å redusere 
stikk- og kuttskader i neste AMU-møte. 

Orienteringssak 

Arbeidsmiljøutvalget tar saken til orientering. 

17/23 AMUs Byggeutvalg – orientering 

Sak nr. 2019/5179 

Underdirektør Sissel Hermansen Smørdal redegjorde for saken. 

Kommentar: 

AMU etterlyste status i saken om dagslysforhold på BB-bygget. EIA arbeider med saken. 

Orienteringssak: 

Arbeidsmiljøutvalget tar saken til orientering. 

18/23 Orienteringssaker 

Sak nr. 2022/18847 

• Universitetets hovedverneombud orienterer
Siste Frokostseminar i 2022 ble arrangert digitalt 22. november. Tema var ytringsklima og
hadde 220 påmeldte. Årets første Frokostseminar er 20. februar med tema
organisasjonskultur og medvirkning. 31.januar ble det arrangert årets og
verneombudsperiodens første VO samling. 105 verneombud og 8 lærlinger var påmeldt. Det
har vært 3 møter i HVO-nettverket siden forrige AMU. HVO skolen – skolering av
hovedverneombudene ble gjennomført 10. februar. For første gang ble dagen delt i to der
første del var spesielt lagt opp for de helt nye hoved- og varahovedverneombud. UHVO har
siden sist bla. deltatt på 2-dagersmøte med de andre universitets hovedverneombudene, ett
samarbeidsmøte med HVL, NHH og NORCE, og holdt innlegg på HMS for ledere og
Grunnopplæring for verneombud. UHVO har som vanlig deltatt på en rekke møter i utvalg,
styrings- og arbeidsgrupper.
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• Haakon Shetelig plass 10, Kulturhistorisk Museum – status

Underdirektør Sissel Hermansen Smørdal orienterte om universitetsstyrets vedtak av

24.01.23 om å opprettholde stenging av Haakon Shetelig plass 10 (HS10) i påvente av

totalrehabilitering. Styret ba om at arbeidet med å planlegge totalrehabilitering av bygget

intensiveres og at dette innarbeides i revisjon av masterplan for areal, samt om at det

utarbeides en plan for formidling av samlingene i perioden der HS10 holdes stengt. Det

detaljeres og jobbes med «straks»/kortsiktige tiltak på bygg og verdisikring, planlegging av

framtidig rehabilitering, og at ansatte håndteres forsvarlig i tråd med lover og regler.

• Hjertestarter ved UiB

HR-direktør Sonja Irene Dyrkorn orienterte. Flere enheter ved UiB har hjertestartere, men

disse administreres ikke sentralt. Det skal utarbeide et notat knyttet til bruk og behov for

hjertestartere ved UiB. AMU ønsker en egen sak om dette i neste AMU.

• Resertifisering Miljøfyrtårn UiB

Seniorrådgiver Ove Botnevik orienterte. I 2015 ble UiB miljøsertifisert for første gang. Nå

pågår det en resertifisering for andre gang, og kravene er litt strengere hver gang. 14.

desember ble fellesadministrasjonen sertifisert. 27. februar skal fakultetene,

Universitetsmuseet og Universitetsbiblioteket være klare med sine resultater. Sertifisør

gjennomfører så sertifiseringsmøter med disse 7.-30. mars. Nytt fra denne gang er at til

høsten iverksetter sertifisør årlige møter der tiltak skal sjekkes ut i sertifiseringsperioden. Det

trengs en struktur i organisasjonen for å vedlikeholde et slikt medlemskap i miljøene og i

relasjon til annet HMS-arbeid. Det er viktig at kontrollregimet ikke er for stort.

• Nytt e-læringskurs for verneombud

Seniorrådgiver Ann-Mari Hilmen orienterte om nytt e-læringskurs i regelverk for arbeidsmiljø

med hovedfokus på arbeidsmiljøloven. Kurset som er universelt utformet og tilgjengelig i Mitt

UiB, er i utgangspunktet utviklet for Grunnopplæring for verneombudene, men vil nå også tas

i bruk i annen opplæring, som i HMS for ledere og i Mellomlederprogrammet.

Eventuelt 

Ingen saker meldt. 


	forside 160223
	Utkast Referat 160223

